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2023. március 3-án Bakó Csaba, a Nyu-
gat-dunántúli Régió újonnan megválasz-
tott képviselôjének meghívására a Szom-
bathelyi Erdészeti Zrt. Káld-hidegkúti 
vadászházában gyûltek össze a régió he-
lyi csoportjainak elnökei és titkárai. 

A régióképviselô köszöntötte a megje-
lent tisztségviselôket, és örömét fejezte 
ki, hogy a régióhoz tartozó tizenegy He-
lyi Csoportból tíz képviseltette magát� 
Külön köszöntötte Elmer Tamást, az 
OEE fôtitkárát, továbbá megköszönte a 
Szombathelyi Erdészeti Zrt�-nek a hely-
szín biztosítását� Ezután felkérte a tiszt-
ségviselôket, hogy pár mondatban mu-
tatkozzanak be, mivel a tavaly ôszi 
egyesü leti választások után több helyen 
változott a Helyi Csoportok vezetôinek 
(elnökének, titkárának) személye� 

A bemutatkozások után a régióképvi-
selô átadta a szót a fôtitkárnak� Elmer 
 Tamás fôtitkár röviden bemutatkozott a 
tisztségviselôknek, majd beszámolt az el-
múlt év egyesületi eseményeirôl, az idei 
évi elsô elnökségi ülésérôl és a fonto-
sabb, tervezett rendezvényekrôl� Elmond-
ta, hogy a helyi csoportok jól mûködnek, 
számtalan rendezvényt szerveznek� 

Az elnökség az Egyesület alapmûkö-
désére fordítana nagyobb figyelmet a jö-
vôben� Ennek érdekében az Egyesület 

Az Országos Erdészet Egyesület egykori el-
nöke 1898. április 9-én született Toponá-
ron. Apja erdôôr, nagyapja, dédapja, ükapja 
erdész volt. Gyermekéveit a kardosfai er-
dészházban töltötte.

A Kaposvári Állami Fôgimnáziumban érettségizett, majd a Sop-
roni Bánya és Erdômérnöki Fôiskolán szerzett erdômérnöki 
diplomát� Doktori disszertációját 1937-ben a Pázmány Péter 
Tudomány Egyetemen – summa cum laude minôsítéssel – 
védte meg� 1943-ban magántanári képesítést szerzett a József 
Nádor Mûszaki és Gazdaságtudományi Egyetem Bánya-, 
 Kohó- és Erdômérnöki Karán� Friss diplomásként három évig 
tanársegéd volt Sopronban, majd, mint segéderdômérnök – 
rövid miskolci kitérô után –, visszatért szülôföldjére, ahol erdô-
mûveléssel foglalkozott� 1937-tôl az Erdészeti Kutató Intézet-
nél erdômûvelési kísérleteket folytatott, de egyidejûleg a Ta-
nulmányi Erdôgazdaságot is vezette� 

1948-tól három évig Kaposváron volt erdôigazgató, majd 
vezérigazgató� 1951-ben megbízták az egyetem Erdôvédelmi 

szakosztályainak tevékenységét szeret-
nék serkenteni, hogy igazi szakmai mû-
helyek legyenek� Ehhez pénzügyi támo-
gatást is tudnak nyújtani� 

A szakmaiság növelése érdekében az 
Egyesület szorosabb együttmûködést 
alakít ki a Soproni Egyetemmel és az Er-
dészeti Tudományos Intézettel� Folytat-
ják a határon túli magyar erdészekkel 
történô kapcsolatfelvételt, együttmûkö-
dés kialakítását� Végül az Egyesület or-
szágos jelentôségû idei rendezvényeinek 
idôpontjait ismertette a jelenlévôkkel�

A beszámoló után a régióképviselô 
Bodor Györgyöt, a Nyugat-dunántúli Ré-
gió díjbizottsági tagját kérte fel, hogy is-
mertesse az egyesületi kitüntetések elô-
terjesztésével kapcsolatos tapasztalatait, 
tanácsait� A kitüntetési elôterjesztések 
formai, és tartalmi követelményeinek 
fel elevenítése után következett a helyi 
csoportok egyeztetése az egyesületi ki-
tüntetésekre javasolt tagtársakról� Bakó 
Csaba kérte a tisztségviselôket, hogy a 
kitüntetési elôterjesztéseket, a helyi cso-
portok beszámolóját és munkatervét ha-
táridôre küldjék meg a titkárságnak, il-
letve az ô részére is� 

Végezetül felvetette fôtitkár úrnak, 
hogy van-e lehetôség arra, hogy a tag-
nyilvántartást a helyi csoportok elnökei 
és a saját régiójuk esetében, a régiókép-

viselôk is elérhessék� Ez utóbbinak a 
tagdíjbefizetések ellenôrzése, kontrollá-
lása miatt lenne értelme� 

Az egyebek programpontban Varga 
Attila, a Nagykanizsai Helyi Csoport el-
nöke javasolta, hogy az elnökség 2024-
et Barlai Ervin-emlékévnek nyilvánítsa, 
születésének 125� évfordulója alkalmá-
ból� Ennek igazolására Fûr Tamás helyi 
csoport titkár ismertette a jelenlévôkkel 
Barlai Ervin életútját és munkásságát� 
Vaczurka István, a Gyôri Erdôgazdasági 
Helyi Csoport elnöke jelezte, hogy 2024� 
évben szívesen lennének a régiós ren-
dezvény házigazdái�

A hivatalos rész zárásaként Bakó Csa-
ba rendezvényekben gazdag évet kívánt 
a helyi csoportoknak, és meginvitálta a 
megjelenteket az újonnan átadott Hideg-
kúti Turistaház megtekintésére�

A helyi csoportok vezetôi ezután 
megbeszélték az egymáshoz tervezett ta-
pasztalatcserék részleteit, valamint egyéb 
aktuális témákról is eszmét cseréltek�

Szöveg és kép: Horváth Gábor titkár 
OEE Szombathelyi Helyi Csoport

tanszékének vezetésével, amit 1968-as nyugdíjazásáig látott el� 
Közben három évig az önállósult Erdômérnöki Fôiskola elsô 
igazgatója, az egyetemmé válás után pedig igazgatóhelyettese, 
illetve dékánja is volt�

Az Országos Erdészeti Egyesületnek 1926-tól volt tagja� Aktív 
munkájával sok kiváló kollégáját tudta maga mellé állítani� Ka-
posvári mûködése során választották meg, 1949-ben, az Egyesü-
let elnökévé, mely tisztséget két cikluson keresztül töltötte be�

Mindig büszkén hangoztatta somogyi gyökereit, és öröm-
mel fogadta azokat a somogyiakat, akik Sopronban megláto-
gatták� Tanítványait gyakran hozta „haza” Somogyba tanul-
mány útra� Munkásságát számos kitüntetéssel ismerték el, töb-
bek között 1966-ban Bedô Albert-díjat kapott� 

1978-ban hunyt el� Tisztelôi, a SEFAG Rt� (ma Zrt�) által ren-
dezett 1993-as Vándorgyûlés alkalmából emléktáblát avattak 
Kardosfán� A tudós erdômérnök emlékét a szülôföldön és Sop-
ronban egyaránt ápolják� 
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